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RG.0002.32.2017 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXII/2017  

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 31 sierpnia 2017 r. 

 

  W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 10 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 15:07. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

   Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

    Nieobecni:  radny, Pan Joachim Pieczka, 

                      

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż dzisiejsza sesja zwołana jest na wniosek Wójta Gminy.   

Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad następujące projekty 
uchwał:  

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 – 
III, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – IV. 

  

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie zasad prowadzenia  

     pozaszkolnego punktu katechetycznego Kościoła Bożego – I, 
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b) zmieniająca uchwałę w sprawie prowadzenia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy  

     Zbrosławice – II, 

c) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 – III,  

d) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – IV. 

7. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

8. Zamknięcie sesji. 

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (14 „za”). 

 

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 „za”).    

 
Ad. 6. 
 
Przewodniczący Rady Pan  Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 
 
 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie 
zasad prowadzenia pozaszkolnego punktu katechetycznego Kościoła Bożego. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 
 
  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXII/358/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Miastem Ruda Śląska w sprawie zasad prowadzenia pozaszkolnego punktu 
katechetycznego Kościoła Bożego została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie prowadzenia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych 

Gminy Zbrosławice. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 
 
  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXII/359/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie 
prowadzenia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Zbrosławice została podjęta 
przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
 

c) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027. 
 
  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 
 
  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXII/360/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017. 

 
  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 
  
  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXII/361/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2017 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

   Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż w dniu dzisiejszym tj.31.08.2017r. do 
biura Rady Gminy wpłynęła odpowiedź GDDKiA Odział w Katowicach na pytania Rady Gminy 
Zbrosławice.  

Zapytał również, jak wygląda sprawa składowania osadów na polach w Ziemięcicach, 
ponieważ zapach wyczuwalny jest już nawet w Zawadzie. 

   Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż Gmina wystosowała bardzo szczegółowe 
pismo z prośbą o pilną interwencję w tej sprawie do WIOŚ. Próbowaliśmy również 
skontaktować się w tej sprawie telefonicznie z WIOŚ, ale nikt nie odbiera. Pismo zostało 
odebrane przez WIOŚ, ponieważ posiadamy ZPO. Dodatkowo wysłany został e-mail, aby 
zmusić ich do tego by przyjechali. Przepisy ustawy o odpadach oraz rozporządzenie wydane 
na podstawie tej ustawy w sprawie stosowania komunalnych osadów ściekowych są takie, że 
tylko inspektorat jest władny kontrolować. Jeżeli są to przewinienia związane z niewłaściwym 
aplikowanie, ale w ramach zagadnień z tegoż rozporządzenia, to kontrolować może tylko 
WIOŚ. Natomiast gdyby się zdarzyło, że nie są to właściwości, które polegają na tym, że są to 
osady, które są składowane w sposób nieprawidłowy, ale jeżeli chodzi o ustawę o odpadach 
to są tam wyszczególnione dwa zagadnienia wtedy można zaangażować w tę sprawę Policję i 
wszcząć postępowanie z kodeksu wykroczeń. Sprawdziliśmy w/w przypadki i są one 
realizowane zgodnie z ustawą o odpadach. WIOŚ usprawiedliwia się tym, iż posiada małą 
kadrę pracowniczą, która nie jest w stanie w szybki sposób zainterweniować.  

  Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels dodał, iż widzi nikłe szanse na uporządkowanie osadów 
na terenie naszej gminy. 

  Radny, Pan Alojzy Szyguła dodał, iż każdego dnia porusza się obok pól na których znajdują 
się osady i nic w tej kwestii się nie zmienia wręcz przeciwnie stan się pogarsza. Dowożone są 
nowe pryzmy z osadami.  

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż wysłano pismo do WIOŚ, ponieważ 
zgodnie z ustawą o odpadach ten, który osady aplikuje jest zobowiązany do tego, aby 
poinformować WIOŚ o terminie, ilości, miejsca stosowania osadów, więc wystosowano pismo, 
aby WIOŚ przekazał Gminie w/w informacje oraz ile takich informacji w przeciągu 5 lat 
wpłynęło do WIOŚ dot. danej nieruchomości . Wystosowaliśmy również pismo do firmy, która 
na ten czas jest posiadaczem nieruchomości aby przekazała nam wszystkie dokumenty 
związane z nieruchomością oraz aplikowaniem na niej osadów ściekowych przez okres 5 lat 
wstecz ponieważ mają taki obowiązek. Gdyby takich dokumentów nie posiadano, wtedy 
sprawą może zająć się Policja. Wszystkie kryteria tj. kąt nachylenia, 100 metrów od 
budynków, 100 metrów od cieków wodnych wynikające z ustawy o odpadach są zachowane.  

  Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels dodał, iż składowanie odbywa się w dalszym ciągu na 
tych samych polach. Zapytał również Pana Wójta, aby w Studium Zagospodarowania zmienić 
stan na składowisko odpadów komunalnych.  

  Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż Rada Gminy Zbrosławice podjęła 
uchwałę o zakazie stosowania osadów na swoim terenie. Skończyło się to uchyleniem 
uchwały przez nadzór Prawny Wojewody, ponieważ skoro uchwała może to samorząd nie 
może.  
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  Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, kto jest władny aby sprawdzić dokąd 
przekazywane są produkty wywożone z tych pól.   

  Wójt Gminy odpowiedział, iż zapytał głównego rolnika, który stosuje osady, co zrobi z 
plonami. Rolnik odpowiedział, iż wykorzysta plony jako paliwo ekologiczne do elektrowni. 

  Radny, Pan Alojzy Szyguła dodał, iż rolnicy którzy godzą się na składowanie osadów nie są 
właścicielami tych terenów. Taki rolnik nie zasługuje na nazwę rolnik. Zapytał również, czy 
prawdziwy właściciel wie o tym, co na jego polach się dzieje.  

  Wójt Gminy odpowiedział, iż tak wie. Apelowałem do właściciela, aby w umowach dzierżawy 
zawarli taki zapis, jaki Gmina posiada w umowach dzierżawy, kiedy dzierżawi grunty, jednak 
odpowiedź bez zgody.  

   Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, kiedy Rada Gmina otrzyma informacje na 
temat Studium Zagospodarowania Przestrzennego. 

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż uwag dot. Studium Zagospodarowania 
wpłynęło ok. 250. Będziemy uwagi rozstrzygać sołectwami - alfabetycznie. Obecnie 
przeglądany jest numer 15.  

  Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, na kiedy jest przewidziane zapoznanie 
Radnych z uwagami. 

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż optymistycznie miesiąc. Dodała również, iż 
chciałaby do tego podejść wnikliwie i sumiennie.  

   Radny, Pan Wiesław Topór zapytał, iż w związku z wejściem reformy edukacji ilość etatów 
nauczycielskich uległa na plus czy na minus. 

  Kierownik, Pani Aleksandra Hangiel, odpowiedziała, iż mamy otwarte Liceum w Kamieńcu kl. 
I, co spowodowało, że jest inny układ w uzupełnieniach etatu dla nauczycieli – 7 nauczycieli 
będzie miało uzupełnienia etatu. Poinformowała również, iż nikt z nauczycieli nie stracił pracy, 
wręcz przeciwnie jest większa liczba etatów nauczycieli.  

   Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poruszył temat zdewastowanych przystanków. Czy coś 
zostało wyjaśnione w tej sprawie.  

  Wójt Gminy odpowiedział, iż nie posiada informacji na ten temat. Przed kolejnym 
posiedzeniem komisji zapyta Pana Komendanta o tę sprawę. 

   Radny, Pan Alojzy Szyguła poprosił o wydanie zezwolenia na wycięcie dwóch wierzb 
znajdujących się na terenie szkoły w Ziemięcicach. 

  Naczelnik, Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż jest to nieruchomość Gminna i jest tam 
trwały zarząd. Dyrektor występuję z wnioskiem do Gminy, Gmina wyraża zgodę a Starosta 
wyda decyzję.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  15:33 

 

  Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXII/358/2017 do Nr XXXII/361/2017 stanowiące 
załączniki od nr 4 do nr 7 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 

 
 
Protokołowała                                                                                                         Przewodniczący Rady 
Inspektor Justyna Cieśla                 Jan Fels 


